
 

Geachte mevrouw Doorneweerd, 

In de aanbiedingsbrief van 7 april 2023 inzake de jaarstukken nodigt u ons uit om eventuele 
zienswijze in te dienen over de ontwerpbegrotingswijziging 2023 en de ontwerpbegroting 2024. Met 
deze brief doen wij dat. De gemeenteraad van Goeree-Overflakkee heeft in zijn vergadering van 6 
juli 2023 de jaarstukken behandeld en daarmee ingestemd.  

Graag danken we de GR JR voor de inspanningen in het vorig jaar. We zien terug dat de 
uitvoeringsorganisatie (UO) zijn uiterste best doet om zaken op orde stellen. De eerste ontwikkeling 
hierin is de nieuwe inkoop voor 2023 welke per januari 2023 is ingegaan.  

Onze zienswijze 

De gemeenten op Voorne-Putten en Goeree-Overflakkee gaan akkoord met de ontwerpbegroting 
voor 2024 en ontwerpbegroting wijziging 2023. We zien dat de GR JR samen met de gemeenten 
voor grote uitdagingen staan. Dit zien we terug in de verschillende ontwikkelingen, waar we in onze 
zienswijze op willen adviseren.  

Landelijke ontwikkelingen 

In april 2023 is een akkoord bereikt met de VNG en VWS over de Hervormingsagenda Jeugd. 
Ondanks de besparing voor 2024 en 2025 verminderd is, blijven we druk van de meerjarige 
besparing voelen. We zijn het eens met de opgave om het Jeugdstelsel te hervormen en een 
financieel houdbaar stelsel te creëren, echter maken we ons zorgen om de snelheid en de financiële 
druk. Een sprekend voorbeeld hiervan is de afbouw van de JeugdhulpPlus, waarbij organisaties 
onder dusdanig financiële druk komen te staan dat de bedrijfsvoering in het gedrang komt. 

Transformatie moet ons inziens uitgaan van de inhoud. Ons uitgangspunt is dat de Jeugd kwalitatief 
goede en effectieve hulp moet kunnen blijven ontvangen. Uiteraard is de betaalbaarheid een 
onderdeel hiervan. Wij vragen de GR JR om in gesprek te blijven met de VNG en VWS om de lobby 
voor een inhoudelijk en financieel houdbaar stelsel vast te houden.  

In het verlengde van de Hervormingsagenda Jeugd ligt het Toekomstscenario Kind- en 
Gezinsbescherming. De huidige landelijke problemen binnen de Jeugdbeschermingsketen en de 
regionale problemen bij de Jeugdbescherming Rotterdam Rijnmond zijn hier een onderdeel van. We 
vragen de GRJR om de ontwikkelingen bij JBRR nauwlettend te volgen. Daarnaast vragen we de 
GRJR om aandacht te hebben voor de ontwikkeling van het Toekomstscenario en de gevolgen 
hiervan op regionaal en lokaal niveau. Voor een sluitend Jeugdstelsel gaan we er vanuit dat het 
Toekomstscenario en de Hervormingsagenda Jeugd met elkaar verbonden worden.  

Regionale ontwikkelingen 

In 2021 hebben alle gemeenten de Regiovisie ‘Nabij en Passend’ vastgesteld. Wij zijn verheugd om 
te lezen dat actief uitvoering wordt gegeven aan de Regiovisie en hiermee ook de koppeling met de 
Hervormingsagenda Jeugd wordt gezocht. Wij ondersteunen de ingezette lijn. Graag vragen we 
aandacht voor het goed borgen van Regiovisie in de verschillende lokale situaties, zodat we hierbij 
niet afhankelijk zijn van het Rijk.  

Ontwerpbegrotingswijziging 2023 



Met de afschaffing van de vlaktaks wordt uitgegaan van realistisch begroten. Desondanks zien we 
dat in 2022 wederom fikse overschrijdingen worden gemaakt, welke invloed hebben op de begroting 
2023. Deze overschrijdingen hebben te maken met landelijke ontwikkelingen; woonplaatsbeginsel, 
Landelijk Transitie Arrangement (LTA), indexatie en zwaarte van zorg. Helaas zien we terug dat 
realistisch begroten daardoor een moeilijke opgave is en vragen wij u indringend hier extra aandacht 
voor te hebben.  

Ontwerpbegroting 2024 

De afgelopen jaren zien we een groei in de begroting van de GR JR. We zouden hier graag meer 
duiding op zien. We vragen de GRJR dan ook om een trendanalyse over de jaren 2015 – 2022 uit 
te voeren op basis van CBS cijfers en historische cijfers en deze trendanalyse voor het einde van 
2023 te delen met de gemeenteraden. 

We blijven dringen er bij de GRJR echter vragenook op aan om strakker uitvoering te geven aan het 
contractmanagement en het borgen van de data. Ons inziens is transparantie nodig om in control te 
blijven en zorggebruik beter inzichtelijk is, zodat we passend kunnen bijsturen. Wij verzoeken de 
GR JR voor het einde van 2023 met een voorstel te komen hoe deze transparantie vorm kan krijgen. 
Bij voorkeur maakt een duidelijke kwartaalrapportage voor de gemeenteraden deel uit van dit 
voorstel. Verder zien Waarbij we een extra aandachtspunt zien voor contractmanagement richting 
de VNG met betrekking tot de LTA’s en betere informatievoorziening hierop. 

Voor 2024 zien we ook een aantal risico’s. Dit zijn de afbouw van JeugdhulpPlus, de 
Hervormingsagenda, de groei met betrekking tot de inzet van het Landelijk Transitie Arrangement 
(LTA) en de sturing op de ingekochte Jeugdhulp organisaties. De financiële consequenties van de 
Hervormingsagenda Jeugd vormen een risico, omdat op dit moment niet inzichtelijk is wat de 
financiële consequenties zijn voor de lokale situatie. Tevens is niet helder of de gemeente of het 
Rijk risico dragend is de situatie dat de voorgestelde bezuiniging niet wordt gehaald. We vragen de 
GRJR een sterke lobby naar het Rijk te voeren om deze helderheid te krijgen.  

Samenvattend verwachten wij van de GRJR in het komende jaar te sturen op onderstaande 
punten: 

Landelijke ontwikkelingen 

- Dat de UO namens dertien gemeenten in gesprek blijft en onderhandeling blijft voeren via 
de VNG en met het Rijk. We zullen rondom de Hervormingsagenda en het Toekomstscenario 
ons als regio daarin sterk maken en niet alleen leunen op de VNG maar ook zelf (via het 
Algemeen bestuur van de GRJR) daar inzet op plegen.  

Regiovisie 

- Dat de UO van de GRJR in afstemming met de dertien gemeenten doorgang geeft aan de 
uitvoering van de Regiovisie zodat deze ook lokaal goed wordt geborgd.  

Begroting, sturing, data en monitoring 

- Wij zouden u graag willen meegeven dat we met de regio aansturen op realistisch begroten. 
Echter zien wij dat ondanks de inzet volledig 100% realistisch begroten (door ontwikkelingen 
binnen de zorg zelf maar ook door de sturing van het Rijk) niet mogelijk is. Onze oproep is 
dan ook extra sturen op de begroting. Wij krijgen gegevens pas achteraf, zodat de effecten  
vooraf niet volledig in te schatten zijn. Om die reden adviseren verzoeken we u te blijven 



sturen op ‘in control’ maar wel transparant te zijn over de mogelijkheden tot volledig 
realistisch begroten.  

- Daaraan gekoppeld vragen wij u om een krachtig contractmanagement te voeren en dit te 
koppelen aan goede data en monitoring. Zowel om te zorgen dat aanbieders geen 
onrechtmatige winsten behalen uit de jeugdzorg, maar ook om beter inzicht te hebben.  

- Wij vragen u strakker contractmanagement te voeren op de LTA’s en in contact met de VNG 
beter en sneller inzicht te krijgen in het zorggebruik binnen de LTA.  

- Het doen van een trendanalyse op basis van historische cijfers (2015 – 2022), landelijke 
cijfers (zoals het CBS) en ontwikkelingen in de Jeugdhulp, waarmee we het zorggebruik voor 
de komende jaren beter kunnen inschatten en daarop de begroting voor de komende jaren 
steeds realistischer kunnen maken.   

 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethoudersDe gemeenteraad van Goeree-Overflakkee, 
secretarisgriffier, burgemeestervoorzitter, 
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